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Kövér László úr részére
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2010. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani
Dr. Kásler Miklós emberi erőforrás miniszterhez

Még mindig nem veszik komolyan a sürgősségi és intenzív ellátással kapcsolatos aggasztó
jeleket?

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Honvéd kórház sürgősségi, és az ajkai kórház intenzív osztályán történtek már jelezték a
magyar egészségügy egén tornyosuló viharfelhőket. Akkor is hangsúlyoztam: a két eset csupán a
jéghegy csúcsa: itt a magyar egészségügy súlyos és rendszerszerű fogyatékosságairól van szó,
amelyek nem tudni, mikor és hogyan bukkannak újra felszínre. E sajnos helytállónak bizonyult
diagnózishoz nem jövőbe látásra csak a helyzet ismeretére és az azzal való szembenézésre volt
szükség. Néhány napos hír, hogy a Péterfy kórház milliárdos keretszerződést volt kénytelen kötni
egy külső céggel anaesthesiológiai szolgáltatás nyújtására, mert a kórházi állomány altatóorvosai
már nem győzik a megnövekedett terhelést, és így járt el korábban a ceglédi kórház is.

Nem győzöm hangsúlyozni, hogy anaesthesiológia és intenzív ellátás nélkül nincs működő
kórház. A piac törvényei pedig kíméletlenek: ha egy altatóorvos egy ilyen céghez szegődik el, azt
a kórházban elérhető, és e szakma esetében még hálapénzzel sem javíthatónál lényegesen
magasabb bérért teszi. A szolgáltató cég költségeit, nyereségét, és a világbajnok 27 százalékos
ÁFÁ-t is tekintetbe véve tehát a kórházak aligha folyamodnak ehhez a drága megoldáshoz, ha az
általuk fölajánlható bérért találnának elegendő szakembert. Így nehezen vehető komolyan az az
arcmentő bejelentés, hogy az ajkai kórházba a távozott szakorvosok helyére máris kétszer annyian
jelentkeztek.

Kérdezem ezért miniszter urat:

Minek kell még történnie, hogy Orbán Viktor legalább feleannyi figyelmet fordítson az
egészségügyre, mint a focira, és komolyan vegye: a kórházak folyamatos ellátásának
biztosításához a finanszírozás radikális emelésére, ezzel együtt pedig a rendszer alapoktól történő
újjászervezésére van szükség?
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